

africa development

A Quarterly Journal
Revue Trimestrielle

Vol. III N°4 1978



C. O. D. E. S. R. I. A.

Editorial Board — Comité de Rédaction

Editor — Rédacteur en Chef

Abdalla S. Bujra

Assistant Editors — Rédacteurs en Chef adjoints

Luabeya Kabeya, Lewis Moutou

Editorial Advisor — Conseiller à la Rédaction

Winfried Veit

Advisory Editorial Board — Comité Consultatif de la Rédaction

Samir Amin

Kwesi Botchwey

Walter Rodney

K. Lumpungu

K. Gurulli

A. Benachenhou

Duri Mohammed

N. Shamuyarira

Book Review Editor — Responsable de la Critique des Livres

A. Mohiddin

*Regional and Overseas Correspondents — Correspondants Régionaux
et d'Outre-Mer*

Mahmood Mamdani

East Africa

S. Osobo

West Africa

M. Bongoy

Central Africa

M. Balintulo

South Africa

A. Benachenhou

North Africa

Norman Girvan

Caribbean and Latin America

Nirmal Chandra

India

Robert S. Browne

North America

Hamza Alawi

Europe

Ngo Manh Lan

Sout-East Asia

J. Hilaal

Middle East

CODESRIA greatly acknowledge the support of the Friedrich-Ebert Foundation in publishing this journal.

Le CODESRIA tient à exprimer sa gratitude à la Fondation Friedrich-Ebert pour la généreuse contribution qu'elle a bien voulu apporter à la publication de cette revue.

Africa Development

**A Quarterly Journal of the
Council for the Development
of Economic and Social
Research in Africa**

**Une Revue Trimestrielle du
Conseil pour le Développement
de la Recherche Economique et
Sociale en Afrique**

VOL. III — N° 4

Octobre — Décembre 1978

October — December 1978

Edited by

A. S. BUJRA

Guide to Contributors

Contributions are invited from all over the world, and especially from African (and non-African) scholars working in African universities and research institutes. Articles are accepted in both English and French, but should, if possible, include a brief summary in the other language. The average length suggested for an article is about 25 - 30 pages, typed in double spacing, preferably on quarto-size sheets, and on one side of the paper only. Any footnotes should be numbered consecutively and placed at the end of the article. Copyright of accepted articles will be vested with CODESRIA. Each contributor will receive a copy of the journal together with 15 off-prints of his article. Contributors to *Africa Development* express their own opinions, which should not be interpreted as being the official view of CODESRIA or of any institution / organization with which the authors may be connected.

All correspondence and contributions should be addressed to :

The Editor, *Africa Development*, CODESRIA, B.P. 3304, DAKAR, Sénégal.

Avis à nos collaborateurs

La Revue AFRICA DEVELOPMENT est prête à accueillir des articles venant du monde entier et notamment des articles de chercheurs africains (et non-africains) d'universités et instituts de recherche en Afrique. Ces articles peuvent être rédigés soit en anglais soit en français et devront être accompagnés autant que possible d'un résumé dans l'autre langue. Ils devront compter en moyenne 25 à 30 pages, in quarto de préférence, dactylographiées en double interligne. Les notes accompagnant les articles seront numérotées par ordre consécutif et réunies à la fin. Les droits d'auteurs sur les articles acceptés sont cédés à CODESRIA. Chaque auteur recevra un exemplaire de la revue ainsi que 15 tirés-à-part de son article. Les opinions exprimées n'engagent que leurs auteurs et ne reflètent pas nécessairement celles du CODESRIA ou de toute autre institution ou organisation à laquelle les auteurs pourraient être rattachés.

Toute correspondance et tous articles devront être adressés à :

M. le Rédacteur en Chef, *Africa Development*, CODESRIA, B.P. 3304, DAKAR, Sénégal.

Contents – Sommaire

ARTICLES

Abdalla S. Bujra

- Editorial : CODESRIA and Social Science in Africa 5
CODESRIA et Sciences Sociales en Afrique 13

Samir Amin - C. Atta-Mills - A. Bujra - G. Hamid et T. Mkandawire

- Social Science and the Development Crisis in Africa : Problems
and Projects 23

F. Yachir

- Recherche Economique et Système Mondial Capitaliste : le Tiers-
Monde et l'Instrumentalisation de la Recherche 47
Summary 63

P. Anyang Nyong'o

- The Teaching of Social Sciences in East Africa 65
Résumé 83

M. Diouf

- Les Sciences Sociales en Afrique de l'Ouest Francophone 85
Summary 101

G.C.K. Gwassa

- The Role of Research Institutes in Socialist States in Africa 103
Résumé 108

J. Pegatienan Hiey

- Le Rôle des Instituts de Recherche dans les Pays Africains à
Economie de Marché, le Cas du Centre Ivoirien de Recherches
Economiques et Sociales, Université d'Abidjan 109

W.M. Senga and S.E. Migot Adholla

- Social Science Research and National Development in Kenya :
The Case of the Institute for Development Studies, University
of Nairobi 123

Samir Amin

- A propos du Nouvel Ordre Economique International et de l'Avenir
des Relations Economiques Internationales 133

